
اخبارخبر كوتاه
موفقیت و پیشرفت؛

بازی های تیم ملی چاقویی دو لبه

در ذم فرهنگ مرگبار صفر تا صد؛

بگذاریم »حسن« بماند

عشق و خشونت و چوب و میزبانی

محمد بنا؛ دیکتاتور دوست داشتنی ورزش ایران

اکبر روح پرور؛ در فضاهای کوچک و گروهی، 
در  ها  چینش  زوج  بین  ای،  وظیفه  فضاهای  در 
همه فازهای بازی، رفتارهای استاندارد زوج ها در 
فضاهای مختلف و حتی با توجه به فوتبال روز دنیا، 
نفره ها و  نفره ها و پنج  نفره ها و چهار  بین سه 
رفتارهای  اساس  بر  آنها  ارتباطی  خطوط  تشکیل 

ذاتی و وظیفه ای...
بوده  امور موفق  این  تا چه حد در  به راستی 

ایم؟
تا چه حد پیشرفت داشته ایم؟مفهوم دو واژه 
چه  ملی  تیم  پروسه  در  “پیشرفت”  و  “موفقیت” 

تعاریفی دارند؟
حمایتی  و  توپ  حفظ  تمرینات  دلیل  اصولا 
بصورت پنج نفره بجای چهار یا سه نفره، در فوتبال 
و  ها  مثلث  جای  به  ضلعی  پنج  تشکیل  و  امروز 

مربعات چه دلایلی میتواند داشته باشد؟
بردن این جزئیات ترکیبی به بازی مالکیتی و 

در ادامه آن، انجام تاکتیک ها، چه توجیهی دارد؟
در  تیم  نفرات  ترکیبی  شکل  ترین  ساده  در 
یک بازی، که ترکیب دو نفره یا چینش زوج نفرات 
باشد،  نفره می  یازده  ترکیب  در  و منفصل  متصل 
چقدر موفق بوده ایم و اصولا مربی ما بر اساس چه 

معیارهایی این افراد را در کنار هم قرار میدهد؟
کدام اهداف برایش مهم است و کدام زوجها موفق 

ترین و کدام زوج ها عملکرد مناسبی نداشته اند؟
برای مثال در زوج حمله متصل، عملکرد طارمی 
و سردار، چگونه بوده است؟آیا میتوان فقط از روی 
گلهای زده توسط این دو، به ایشان نمره مثبت داد؟آیا 
برای مثال، نحوه همکاری و نیز فواصل این دو در کل 

بازیها، بر اساس تعارف فنی بوده است؟
در مقابل، عملکرد دو مدافع آخر به عنوان دو 
ارزیابی  چگونه  را  زاده(،  متصل)کنعانی-خلیل  زوج 
می کنید؟آیا هماهنگی و سطح فنی مناسبی داشته 
بتواند  اند؟آیا اصولا به وجود یک مدیر در دفاع که 
مدیریت دفاعی را برعهده بگیرد، بویژه در ارتباط با 
نفرات متصل به آنها در خطوط ارتباطی، اعتقاد دارید؟
به نظر شما، اگر ضد حمله امارات آفساید نبود 
و اتفاقات آن صحنه، صحیح می بود، دلیل اخراج 
را  اخراج  از  قبل  باشد؟پرده  میتوانست  چه  شجاع 

تصور نمایید.شکل دو به یک)یک مهاجم امارات و 
دو مدافع آخر ایران( در مرکز زمین، رفتار صحیح و 
استاندارد در این لحظات و حالت چیست؟مدیریت 
یکی از این دو، چه تاثیری در آن صحنه میتوانست 

داشته باشد؟
کناری  دفاع  و  آخر  دفاع  متصل  های  زوج 
کمک  به  و  داده  پوشش  را  همدیگر  چگونه  آن، 
کناری  کانالهای  از  دفاع  مدل  آیند؟در  می  هم 
بصورت عرضی و طولی و اولویت دهی به فضاهای 
بوده  موفق  و  داشته  مناسبی  تعریف  پیرامونیشان، 
ایم؟آیا در ارسالهای عمقی تیم امارات به نیم فضاها 
دقت لازم را داشته و پیش بینی های سریع را برای 

بستن منافذ داشته ایم؟
آیا کم گل خوردن از حریفان، میتواند تعریف 
استانداردهای  رعایت  و  دفاعی  انسجام  از  خوبی 

بالای دفاعی را بما بدهد؟
و  زاده  قلی  منفصل  زوج  دائمی  جابجائی  آیا 
حمله  فاز  عملکرد  بر  ملموس  تاثیری  جهانبخش، 

ای ما داشته است؟
با  و  تر  موفق  ما  کناری  متصل  زوج  کدام 
استاندارد بالا، وظایف خویش را انجام داده اند؟آیا 
تیم ملی، در کانالهای کناری،  اتخاذی  تاکتیکهای 
متناسب با توانایی و پتانسیل بازیکنان بوده است؟

نظرتان در خصوص زوج متصل هافبک)عزت 
اللهی و نوراللهی( و انجام وظایفشان چیست؟

یازده  ترکیب  در  دیگر  بیشمار  زوجهای  و 
این  ریاضی،  محاسبات  اولویت)با  اساس  بر  نفره 

موضوعات از لحاظ آماری قابل دستیابی است!(
مناسب  طرحهای  گروهی،  بازیهای  در  آیا 
حمله ای و دفاعی داشته ایم؟آیا در فاز حمله، در 
یک سوم حریف، به اندازه بیرون آن، در پیاده سازی 
درک  و  ایم؟فهم  بوده  تاثیرگذار  و  موفق  تفکرات 
بازیکنانمان از بازی در فضاهای مختلف و رفتارهای 
استاندارد در آنها، چقدر است؟آیا لژیونرهایمان به 
خود،  باشگاهی  تیمهای  در  بازیشان  سطح  نسبت 
درصد قابل توجهی از پتانسیلشان را می توانند در 

تیم ملی پیاده نمایند؟
آیا در گردش توپ در پشت یک سوم حریف، 
از سمتی به سمت دیگر و در زمان دفاع پرفشار ، 

سرعت و حوصله لازم را داریم؟
نظر  از  نماییم،  می  عمل  چگونه  انتقالها  در 
سرعت، تعداد نفرات، نوع تاکتیک مد نظر، فضاهای 
هدف و... تعریف درست و اجرای صحیحی داریم؟در 
جمع شدن و باز شدن و شیفتهای تیمی و گروهی 

چگونه بوده ایم؟
پنج  و  نفره  چهار  نفره،  سه  گروهی  بازیهای 

بازیکنان و تاکتیک و فلسفه  نفره را طبق چینش 
به  ایم؟چقدر  کادر فنی، به چه صورت پیش رفته 
استانداردهای روز دنیا نزدیک شده ایم؟چند ثانیه 
توانایی حفظ توپ در شرایط مختلف با این تعداد 
انسجام  حفظ  توانایی  ثانیه  داریم؟چند  را  نفرات 
فوق  نفرات  تعداد  با  احتمالی  را در شرایط  دفاعی 
چهار  با  گروهی  بازی  به  اعتقادی  آیا  داریم؟اصولا 
بازیکنان  در  توانایی  این  و  داریم  بازیکن  پنج  یا 
بویژه  نفره  سه  بازی  خصوص  دارد؟در  وجود  ما 
بر روی خط یک سوم دفاعی  کانالهای کناری  در 
حریف چطور؟در بازی مرد سوم که در نفوذها بسیار 

پرکاربرد است، عملکرد مناسبی داشته ایم؟
انعطاف تیم ما در مقابل تاکتیکهای حریفان و 

سازگاری سریع با آنها چگونه است؟
پس از مرور جزء به جزء این موارد و بسیاری 
از جزئیات دیگر در فازهای مختلف، و بررسی اینکه 
آیا عملکرد مناسبی داشته ایم یا خیر، در نهایت و با 
جمیع موارد فوق، میتوانیم به بازی تیمی و عملکرد 

خویش و بررسی آن در حالت کلی برسیم.
تر  دقیق  بررسی  با  رسد،  می  نظر  به  لیکن 
این جزئیات ترکیبی، نتیجه این میشود که در سه 
امتیازها بسیار هوشمندانه و موفق عمل کرده ایم 
اما در عملکرد و پیشرفت تیمی نمره خوبی کسب 

نمی کنیم.
به هر حال امیدوارم تیم ملی با صعود به جام 
جهانی، به حداقل آورده خویش که ابعاد اجتماعی 
اما  بپوشاند،  عمل  جامه  است،  فوتبال  اقتصادی  و 
برای مباحث فنی آن، باید قبول کنیم که هنوز در 
حد نام و پتانسیل فنی این بازیکنان نیستیم، چه 
رسد به اینکه مدعی تنه زدن به بزرگان فوتبال دنیا 

در پیشرفت فنی باشیم.
باید بپذیریم که نگاه توسعه  این را هم  البته 
ای و پیشرفتی، عوامل و معیارهای مختلفی را می 
طلبد.لیکن در این نگارش به آن کمی جزئی تر و 
در حیطه تیم ملی و شرایط فنی آن می نگریم.و از 
سوی دیگر، مربی داریم که علیرغم کارنامه کم بار 
المللی، از هوش و بازیخوانی بالایی  در سطح بین 
بهره مند بوده و توانایی مدیریت نود دقیقه ای بازی 

ها را از خود به خوبی نشان داده است.

تیم،  امیدوارکننده  جوانگرایی و پوست اندازی 
طلای دلچسب حسنِ دلاور و پایان طلسمِ ترسناک 
تیلورِ مغرور، تاج گذاری زارعِ جوان در سنگین وزن 
و شاهکارِ دلپذیر و بی نقص کامران قاسمپور در یک 
وزن بالاتر، از دستاوردهای مهم کشتی آزاد از جام 

اسلو بود.
اما باید به چهاردهم مرداد ماه برگردیم، فینال 
آمریکایی،  تیلورِ  با  حسن  جدالِ  توکیو،  المپیک 
انگار همه چیز برای تاریخ سازی آماده بود، مانند دو 
مسابقه قبلی دیگر به شکست هم فکر نمی کردیم، 
که  دارد  وجود  ما  پهلوان گُل  مانند  نفر  چند  مگر 

بتواند این آمریکایی بدبدن را شکست دهد؟ 
به هر حال، با هر فشار و استرسی که بود، کشتی 
آغاز شد، انصافا هم زورِ یزدانیِ ما می چربید، گرچه 
داشت  همه چیز  می رسید،  به نظر  تاکتیکی تر  تیلور 
خوب پیش می رفت، انگار جدی جدی حسن آقای 
که  آخ  بود،  کرده  را دشت  المپیک  دوم  ما طلای 
این طلا بدجور کیف مان را کوک می کرد، المپیک 
و کشتی ایران، مدال طلا و حسن یزدانی، اصلا مگر 
ترکیبی بهتر از این هم می شد برای ورزش مملکت 
اما همه چیز در یک لحظه رقم خورد،  تصور کرد!؟ 
درحالی که کم کم به فکر آماده کردن سور و سات 
ثانیه  بودیم، آن ۱۸  یزدانی  جشن قهرمانی حسن 
لعنتی فرا رسید، ای وای که پای حسن در چنگال 
تیلور گیر کرد و یزدانی خاک شد، زمان مثلِ برق 
و باد گذشت، سوت پایان را که شنیدیم، انگار آبِ 
دیوید  تمام!  و   ۳-۴ ریختند،  پیکرمان  بر  سردی 

تیلور قهرمان المپیک و یزدانیِ ما نقره ای شد.
مشت ها به زمین کوبیده شد، صدای فریاد های 
دلاور به آسمان هفتم رسید، با هر سختی که شد، 
حالِ  اما  کردند،  خارج  تشک  از  را  مغموم  حسنِ 
یزدانی از ما خراب تر بود، وقتی به میکسدزون آمد، 
کمی آرام تر شده بود اما تکه کلامش فقط یک چیز 

هم  بغض  مردم.«  شرمنده  مردم،  »شرمنده  بود: 
داشت و اگر کمی بیشتر مقابل دوربین ها می ایستاد 

قطعا می ترکید.
از شب  از ۵۹ روز  اما ۱۱ مهر، درست پس 
رسیدند،  به هم  بازهم  یزدانی  و  تیلور  توکیو،  تلخ 
شده  نوشته  دیگری  شکلِ  به  داستان  این بار  اما 
تیلور  چهارم،  راند  و  نروژ  جهانی  فینال  بود، 
سر  همه جوره  حسن  نداشت،  گفتن  برای  حرفی 
برتری  بدنی و  از قدرت  تلفیقی  نمایشی که  بود، 
تاکتیکی بود، یزدانی با اقتدار طلای جهانی را از 
چنگ رقیبِ دیرینه اش درآورد، تمام! طلای ناب 
این بار  اما  حدیث،  و  بی حرف  شد،  ما  برای  اسلو 
فریادها بلندتر شده بود، بغضِ میکسدزون توکیو 
در تشک اسلو ترکید، قهرمانی که طلای المپیک 
جهانی  طلای  برای  بود،  گرفته  جشن  را  لندن 

می ریخت! اشک 
برد، خوب هم  را  تیلور  هر جهت، حسن  به 

به قولِ هادی عامل »شیر مادر  نازِ شستش  برد، 
دیگری  چیز  ما  سخنِ  اما  حلالش!«  پدر  نان  و 
غالب  است،  مدیدی  سالیان  شوربختانه  است؛ 
صفر  »فرهنگ  در  کشور  ناب  استعدادهای 
توانایی  ما  یعنی  این  می سوزنند!  ما  صد«  یا 
بهره گیری کافی با مراقبت از نوابغ مان را نداریم! 
یا  باشد  یزدانی  حسن  می خواهد  نابغه  این  حالا 

فردوسی پور!  عادل 
هر  از  قبل  که،  اینجاست  مهم  نکته 
نوابغی  درخصوص  انتظاری  یا  اظهارنظر 
محسوب  سرمایه ملی  که  یزدانی  حسن  چون 
که  گرفت  نظر  در  را  نکته  این  باید  می شوند، 
شکست  است،  ممکن  است،  انسان  یک  هم  او 
روزش  برهه ای  است  ممکن  کند،  تجربه  هم  را 
صورتِ  راستی  دیگر!  ممکن  هزاران  و  نباشد 
بود!  از ریشش ریخته  تکه ای  را دیدید!؟  یزدانی 
در المپیک هم بود اما نه به این شکل، گویا یک 

بیماری است به اسم آلوپسی آره آتا که به دلیل 
می آید!  وجود  به  زیاد  استرس  و  فشار  وراثت، 
می داند  خدا  ماجراست،  ظاهر  در  فقط  این  تازه 
در  قهرمانی  و  توکیو  در  شکست  زمانی  بازه  در 
اسلو در دلِ او چه گذشته است و تا چه حد از 

این فشارها آسیب دیده است! با  درون 
کشتی یک ورزش است، باخت دارد، همان طور 
که برد هم دارد، حسن یزدانی به هزاران دلیل که 
او  است،  پهلوانی  صفت  لایق  می دانیم،  ما  همه 
اما  است،  کشور  ورزش  پرافتخار  تاریخ  از  جزئی 
وهله  در  او  بماند!«  حسن  حسن،  »بگذاریم  باید 
و  انتظارات  آن قدر  اگر  است،  کشتی گیر  یک  اول 
برایش  را  باختن  که  رود  بالا  او  از  خواسته هایمان 

قدغن کنیم، کمر به نابودی او بسته ایم.
یک لحظه فکر کنید حسن فینال اسلو را هم 
با این جو سنگین اگر خدایی  به تیلور باخته بود! 
ناکرده به مرز سکته نمی رسید باید شک می کردیم! 
دلیلی وجود ندارد تا این حد یزدانی یا یزدانی ها در 

فشار قرار گیرند.
کشتی گیر  یک  می تواند  هم  یزدانی  حسن 
الگو در  یا  اسوه  به عنوان یک  و هم می تواند  باشد 
جامعه یاد شود، اما اگر حدِ انتظاراتمان بالاتر رود، 
تباهی در انتظار این چهره محبوب و این استعداد 

بی نظیر خواهد بود.
حیث  از  است،  بزرگ  حسن  هم  حالا  همین 
ایستاده،  تختی  جهان پهلوان  کنار  در  مدال  تعداد 
تختی هم ۷ مدال جهانی و المپیک دارد، ۳ طلا، 
۴ نقره. یزدانی تاکنون ۴ طلا، ۲ نقره و ۱ برنز در 
مسابقات جهانی و المپیک کسب کرده است، پس 
یزدانی   ندارد،  غریب  و  تشبیهاتِ عجیب  به  نیازی 
هنوز هم یک المپیک دیگر در پیش دارد، اما باید 
به او کمک کرد، تا حسن با طلای المپیک پاریس 

»جاودانه تر« شود.

مسابقات  در  فرنگی  کشتی  ناب  طلای  چهار  شفیعی؛  حجت 
جهانی برای اثبات مردی که یک تنه کشتی فرنگی را از زیر سایه ی 
کشتی آزاد در ایران درآورد زیاد هم بود. چرا که او قبلا خود را به همه 
اثبات کرده بود اما این چهار طلا برای اثبات اینکه او هنوز هم »آقای 
خاص« است لازم بود. او از این بالا و پایین ها در زندگی زیاد دیده و با 

گرفتن چند مدال و یا نگرفتن آن بالا و پایین نمی شود.
محمد بنا یک مربی و شخصیت خاص در ورزش ایران است. مرد 
فرنگ دیده ای که با تلفیقی از مدیریت سنتی و نوین، کشتی فرنگی 
ایران را احیا کرد و از زیر سایه کشتی آزاد بیرون آورد. مردی که با 
چشم های تیزبین خود استعدادها را دید و آنها را به روشی گلخانه ای 
و  نداد  نشان  انتقادها  مقابل  در  نرمشی  گرفت،  خود  بال  و  پر  زیر 
انتخاب  در  سنتی  روشی  ایستاد.  خود  انتخاب های حس ششم  پای 
کشتی گیر برای تیم ملی که بارها مورد انتقاد هم قرار گرفت اما او آنها 
را با تمریناتی مدرن به حدی رساند که سه طلای ناب و بی سابقه در 

المپیک لندن برای ایران به ارمغان آورد.
بنا در دیدن استعداد کشتی گیران حتی  شم و استعداد محمد 
در بین مربیان سایر رشته های ورزشی نیز بی نظیر بوده است. اگرچه 
ورزش ایران تجربه  های موفقیت آمیزی در ارتقای والیبال و بستکبالش 
از طریق استعداد یابی بین نوجوانان و از سنین پایه داشت اما برخلاف 
کشتی  در  بود،  کار  پشت  استعدادیابی  سیستم  یک  آنجا  در  اینکه 
فرنگی این محمد بنا بود که یک تنه و با شمی عجیب، رشته ای از 
کشتی که دیگر کمتر طرفداری در بین مردم داشت و سال ها قهرمانی 
تحویل نداده بود را از زیر خاکستر بیرون آورد و به جایی رساند که 
برای  آزاد  از کشتی  بیشتری  توکیو طلاهای  و  لندن  المپیک  دو  در 
ایران کسب کرد. یک پروژه یک نفره به روشی سنتی اما موفقیت آمیز.
محمد بنا به واقع تمثیلی از یک معلم سنتی در فرهنگ ایرانی 
است. یک دیکتاتور دلسوز با چوبی در دست که البته بیشتر از همه 

مربیگری  و  معلمی  با  که  آنهایی  از  است.  شاگردانش  به  حواسش 
عشق بازی می کنند و برای همین هم وقتی از مربیگری تیم ملی کنار 
نه در سالن های لوکس و معروف که  ندارد که  این  از  ابایی  می رود، 
در یک سالن مهجور و با کمترین امکانات برای دل خودش مربیگری 
کند. یک مربی عارف مسلک که کسی را یارای نگاه کردن به چشمان 
همچون  شاگردش،  باخت  وقت  به  اما  نیست  او  خشمگین  و  براق 
او  از خود  برای شاگردش بیش  کودکی در گوشه ای ضجه می زند و 
ناراحت است. از آن معلمان سنتی که خود را نه تنها شریک هر رفتار 
شاگردش که بالاتر از آن، مسئول آن می داند. معلمی با دیسیپلینی 
خشک و سخت اما مراقب بر همه احوالات شاگردش. از این نظر او یک 
پدیده کم نظیر در عالم مربیگری ورزش ایران بوده است. یک مربی از 

جنس مربیان دهه سی و چهل ورزش ایران.
دیگر  که  ورزشی  کردن  متحول  و  فرنگی  کشتی  در  بنا  پروژه 
کوتاهی ها  یک نفره،  پروژه  یک  عنوان  به  نداشت،  گفتن  برای  حرفی 
پس  که  مردی  کرد.  جبران  را  رشته  این  در  مدیریتی  و ضعف های 
از بازگشت از فرنگ با عشقی عجیب و با روحیه ای شرقی و عارفانه، 
تداعی  خود  به  را  نامهربانانه  نگاه  فرنگی اش  پسوند  با  که  ورزشی 
تبدیل  مدال آور  ورزش  یک  به  را  نمی شد  گرفته  تحویل  و  می کرد 
کرد و در این راه انگار که فقط اعجوبه ای چون او می توانست از هیچ 

همه چیز بسازد.
روش های  و  مربیگری  متد  بر سر  منتقدانش  که  هر چقدر هم 
گلخانه ای  او که  چه بسا باعث نادیده گرفته شدن استعدادهای دیگر 
می شود و یا شکست هایی همچون المپیک ریو به بار می آورد، باشند 
باز باید پذیرفت که روش او برای احیای کشتی فرنگی نه کامل ترین 
اما بهینه ترین و بهترین بوده و عدم موفقیت این رشته پس از کنار 
رفتن او از سرمربیگری تیم ملی هم موید این است که جز اعتماد به او 
و روش و دیسیپلین مربیگری اش راه بهتری برای مدال آوری از طریق 

کشتی فرنگی نیست.
شبیه محمد بنا بودن در عصری که مربیگری دیگر فقط »عشق« 
نیست و آلوده به پول و شهرت و منفعت شده، دشوار است. همچون 
به وسعت دریا.  بنا مربیگری کردن  پوست کلفت می خواهد و دلی 
مربی بودن همچون او چندان با المان های هویتی و زیستی انسان در 
عصر حاضر همخوانی ندارد.  باید همچون بنا از پیچ و خم های عجیب 
و غریب در زندگی گذشته باشی و درس هایی فراتر از فن و تکنیک 
از زندگی آموخته باشی که روان شاگردت را فراتر از همه تئوری های 
روانشناختی تحلیل کنی و چنان سختی ها روحت را زلال کرده باشد 
که وقتی خبر از اعطای پاداش به تو را می دهند بگویی من دنبال این 
چیزها نیستم، نشان لیاقتم را از مردم گرفته ام و فقط می خواهم که 
چیزهایی که برای من در نظر گرفته اند را به سعید عبدولی بدهند. 

همان شاگردی که دستش از مدال کوتاه مانده بود.
و همین یک اظهارنظر برای معرفی آقای خاص مربیگری ایران 
کفایت می کند. مردی که کشتی فرنگی را با دیسپلین معلمی شرقی 

و ایرانی احیا کرد.

سمیعی: فسخ قرارداد نیازمند تایید وزارت 
ورزش است

چرا باشگاه استقلال خواهان فسخ با 
های وب است؟

در جلسه پیشین هیات مدیره باشگاه استقلال 
مصوب شد که قرارداد با های وب به عنوان کارگزار 
باشگاه فسخ شود اما توضیح خاصی در این خصوص 
حقوقی  معاون  سمیعی  فرشید  حالا  نشد.  داده 
باشگاه که به تازگی کارش را شروع کرده، در این 

خصوص اظهارنظر کرده است.
موضوع  درباره  گفت:  باره  این  در  سمیعی 
اسپانسری چند جلسه با مدیران های وب برگزار 
کردیم. هدف از برگزاری این جلسات افزایش مبلغ 
کف حق السهم باشگاه از  قرارداد جاری با های 
وب بود. های وب در این قرارداد ۳ ساله که قابلیت 
افزایش تا ۵ سال را دارد، سالیانه مبلغ کف حق 
تومان  میلیارد  را ۸۰  باشگاه  قدرالسهم  یا  السهم 
تعیین کرده است و طبق این قرارداد کلیه راه ها 
و روش ها و امکانات درآمدزایی باشگاه در اختیار 
سقف  تا  را  باشگاه  سهم  تا  گرفته  قرار  های وب 
مشخص و به حساب باشگاه واریز کند. اما متاسفانه 
از  هیچکدام  قرارداد،  اول  سال  طول  در  کارگزار 
اختیارات تحویل گرفته شده را در جهت درآمدزایی 
ایجاد  در  کامل  سکون  ضمن  و  نکرده  عملیاتی 
درآمد، صرفا به پرداخت مبلغ کف حق سهم بسنده 

کرده است.
وی ادامه داد: بدیهی است که مدیریت سابق 
با  نبودند، چون  باشگاه  اداره  به  قادر  مبلغ  این  با 
این کف مبلغ امکان پوشش هزینه باشگاه وجود 
نداشت، از این رو علاوه بر هزینه بخش قابل توجهی 
از مبلغ فروش مهدی قایدی، طبق ادعای های وب 
) باشگاه همچنان در حال بررسی اسناد مالی است( 
مبلغ ۳۰ میلیارد تومان از بودجه ۸۰ میلیارد تومانی 
سال دوم قرارداد  را در فصل گذشته هزینه کردند. 
البته طبق اسناد مالی باشگاه، هنوز دریافت این 
مبلغ مورد تایید قرار نگرفته )اسناد مالی باشگاه 
مبلغ کمتر را نشان می دهد( بنابراین از های وب 
درخواست خواهیم کرد که مستندات خود را در این 
مورد ارائه دهند. معاون حقوقی استقلال همچنین 
گفت: به طور کلی مبلغ ۸۰ میلیارد تومان به عنوان 
قبول  مورد  استقلال  سالیانه  السهم  حق  سقف 
باشگاه  و  نیست  استقلال  باشگاه  جدید  مدیریت 
باشگاه  السهم  معتقد است که کف و سقف حق 
طبق نظر کارشناسی و پیشنهادات ارائه شده، بسیار 
بیشتر از مبلغ مورد نظر های وب است. در پایان 
جلسه، مدیرعامل محترم شرکت داده گستر عصر 
نوین )های وب(ضمن  اعلام اینکه، این شرکت به 
عنوان کارگزار قادر به پرداخت یک ریال هم بیشتر 
نیست، افزودند البته های وب سد راه استقلال برای 
بهتر  قراردادی  انعقاد  و  بیشتر  مالی  منابع  کسب 
می تواند  باشگاه  و  نخواهند شد  کارگزار جدید  با 
جدید  پیشنهادی  خصوص  در  را  خود  مذاکرات 
شروع کرده و توافق نماید، مشروط بر اینکه مبلغ 
۳۰ میلیارد تومانی که مازاد بر ۸۰ میلیارد تومان 
به باشگاه و در زمان مدیریت سابق پرداخت شده، 
بلافاصله از منافع حاصله از قرارداد جدید )اسپانسر 

جدید( دریافت و به های وب بازگردانده شود.
سمیعی افزود: پاسخ باشگاه در مقابل تاکید بر 
مطالبه اسناد پرداختی ۱۱۰ میلیارد تومانی و تاکید 
مجدد به این نکته مهم بود که مبلغ ۸۰ میلیارد 
تومان، »کف« مبلغ قرارداد بوده و مقرر شده بود که 
کارگزار با عملیاتی کردن کلیه اختیارات، امکانات 
و  افزایش دهد  را  باشگاه  باشگاه، درآمد  و حقوق 
سقف پرداختی را به یک عدد معقول و با فاصله 
مناسب از کف برساند که عملا از روز اول متوقف 
مانده و به مرحله عمل در نیامده است. از این رو نه 
تنها مبلغی نباید عودت داده شود بلکه باید بقیه 
مطالبات باشگاه طبق نظرات کارشناسی برای سال 
اول پرداخت شود و فسخ یک طرفه قرارداد به دلیل 
عدم انجام تعهدات توسط کارگزار، مانع از مراجعه 
دریافت  برای  قضایی  مراجع ذی صلاح  به  باشگاه 

مابعدالتفاوت مبلغ پرداختی سال اول نیست.
وی درباره اینکه آیا فسخ قرارداد با های وب 
قرارداد  یک طرفه  فسخ  برای  افزود:  است،  قانونی 
)به دلیل عدم انجام تعهدات کارگزار( نیاز به تأیید 
کمیته راهبری، نظارت و حکمیت وزارت ورزش و 
جوانان است که درخواست و لایحه مربوطه، تقدیم 
از آنجایی که  وزارت ورزش و جوانان شده است. 
کارگزار جدید با کف مبلغ حق السهم بسیار بالاتر 
آماده انعقاد قرارداد است و باتوجه به اینکه برخی 
دوره های  از  باشگاه  رسیده  ارث  به  مالی  تعهدات 
گذشته باید در اسرع وقت پرداخت شود و در عین 
حال تعهدات دیگر هم وجود دارند تسریع وزارت 
ورزش و جوانان در صدور نظر و رای به عنوان حکم 

موجب امتنان خواهد بود.

مهدی مهدوی کیا:
فعلا مربی ایرانی به تیم امید اضافه نمی شود

سرمربی تیم فوتبال امید ایران با بیان اینکه 
دیگر فضای دو قطبی در تیم ملی وجود ندارد، از 
احتمال انتخاب سرپرست تیم امید تا هفته آینده 
خبر داد. مهدی مهدوی کیا سرمربی تیم فوتبال 
امید ایران پیش از بازی تیم ملی بزرگسالان با 
کره جنوبی در ورزشگاه آزادی گفت: بازی سختی 
با کره جنوبی داریم و باید حواس جمع با این تیم 
بازی کنیم. با شرایطی که تیم ملی دارد امیدوارم 
امروز هم سه امتیاز بازی را بگیریم. کره در این 
چند سال به ایران باخته است و برتری روحی و 
در  امید  فوتبال  تیم  سرمربی  است.  ما  با  روانی 
با  تیم ملی  پیروزی متوالی  خصوص رکورد ۱۰ 
دراگان اسکوچیچ یادآور شد: برد ما از همه چیز 
مهمتر است. رکوردها در دنیا شکسته می شوند. 
مهم  ندهد.  رخ  اتفاق  این  امروز  که  شاءالله  ان 
برای ما سه امتیاز و نزدیک شدن به جام جهانی 
است. وی همچنین درباره اینکه علت فضای دو 
قطبی تیم ملی را چه چیزی می داند؟ تصریح 
نداریم.  را  فضا  این  دیگر  قطبی؟  دو  کدام  کرد: 
مربی تیم ملی دارد کارش را می کند. مهدوی 
کیا در خصوص دلیل عدم معرفی سرپرست تیم 
امید هم به خبرنگاران حاضر در ورزشگاه آزادی 
شاید  شود.  انتخاب  سرپرست  است  قرار  گفت: 
یکی از فوتبالیست های قدیمی انتخاب شود که 
هماهنگی بیشتری داشته باشیم. تا هفته آینده 

سرپرست مشخص می شود.

حرفم را در زمین می زنم؛
محرمی: نام مربی بزرگ باشد، انتقاد 

نمی کنند
صادق محرمی که تبدیل به مهره ثابت تیم 
در  اسکوچیچ  دراگان  نظر  با  و  شده  ایران  ملی 
سمت راست خط دفاعی به میدان می رود، پس از 
مدت ها راجع به شرایط خود و تیم ایران صحبت 
برتر  فوتبال  برنامه  با  گفت وگو  در  کرد.محرمی 
با بین اینکه ۲۲ سالم بود که از پرسپولیس به 
کرواسی رفتم، اظهار کرد: آن زمان که از ملوان 
پرسپولیس  به  که  بود  خیلی سخت  شدم،  جدا 
بیایم و در آن شرایط بازی کنم، اما خدا را شکر 
درباره  او  رفت.  پیش  خوب  من  برای  اتفاقات 
کرد:  عنوان  کرواسی  زاگرب  دینامو  در  حضور 
زاگرب  دینامو  به  شناخت  مقدار  یک  ایران  در 
کمتر است ولی من که در آنجا هستم، شرایط را 
می بینم که نسبت به دیگر تیم ها بهتر هستیم. 
جدول  دوم  رتبه  در  کمتر  بازی  دو  با  هم  الان 
لیگ کرواسی قرار داریم و در لیگ اروپا هم در 
رتبه دوم ایستاده ایم. مدافع راست تیم ملی ایران 
یادآور شد: زبان کرواتم بد نیست و یک چیزهایی 
کلمات  خبر؟  چه  بگویم  اینکه  مثلا  می دانم.  را 
اوایل که  البته همان  بگویم.  عامیانه را می توانم 
در کرواسی بودم، دنبال سیمکارت می گشتم که 
هر جا می رفتم، متوجه حرف های من نمی شدند 

و انگار زبان شان خسته تر از من بود!
محرمی پیرامون دیدار اخیر تیم ملی ایران 
مقابل امارات ابراز کرد: اولین مسئله ی بازی در 
امارات، بحث دما است که واقعا اذیت می کند. از 
طرف دیگر یک سری از بچه ها مثل من تمرین 
زیادی نداشتیم و از سر بازی باشگاهی مستقیم 
آمدیم و یک جلسه با تیم ملی تمرین کردیم که 
این موضوع کارمان را سخت می کرد. یک سری 
را  اما خدا  کارمان دشوار شد،  افتاد که  اتفاقات 

شکر در نهایت سه امتیاز را گرفتیم.
او با اشاره به صحنه جنجالی بازی با امارات 
که شجاع خلیل زاده اخراج شده بود و به زمین 
هم  من  شجاع  صحنه  در  کرد:  عنوان  برگشت، 
اما هیچ چیزی متوجه نشدم.  کنارش می آمدم، 
ویدئو  داور  وقتی  زد.  سوت  داور  دیدم  فقط 
چک می کرد، فکر نمی کردیم آفساید را بررسی 
می کند. مدافع راست تیم ملی ایران دآور شد: در 
یک صحنه قلم بند از پای من در آمد و دنبال آن 
می گشتم چون می ترسیدم دوباره مصدوم شوم.
محرمی درباره عملکرد دراگان اسکوچیچ در تیم 
ملی ابراز کرد: الان همه نتایج را می بینند و دیگر 
کسی انتقاد نمی کند. تمام مربیان و کارشناسانی 
بزرگتر  مربی  یک  اسم  اگر  می دهند،  نظر  که 
آن  بدانند  اینکه  بدونِ  می کنند،  حمایت  باشد، 
مربی کجا بوده و چه عملکردی داشته است، اما 
اگر اسم یک مربی کوچک تر باشد، سنگ اندازی 
می کنند. او اضافه کرد: همان اوایل که اسکوچیچ 
آمده بود، در مصاحبه های می دیدم و می خواندم 
چه حرف هایی زده می شود، اما واقعا چطور آنها 
اسکوچیچ  سرمربیگری  از  بازی  یک  حتی  که 
شکر  را  خدا  می دادند؟  نظر  بود،  نگذشته 
می بینیم اتفاقات چطور می افتد و او از ۱۰ بازی 

۱۰ برد آورده است.

استیلی: پرسپولیس نحوه بازی برابر 
تیم های قدرتمند را می داند

حمید استیلی درباره شرایط پرسپولیس پیش 
از دیدار برابر الهلال عربستان اظهار کرد: پرسپولیس 
الان نماینده ایران در لیگ قهرمانان آسیاست اما 
متاسفانه ارزش و حمایتی که باید نسبت به این 
تیم قائل باشند کم است. لیگ ما دیر شروع می 
شود و همین امر باعث شده پرسپولیس بدون اینکه 
بازی رسمی انجام دهد خودش را برای مصاف برابر 
الهلال آماده کند. این موضوع به پرسپولیس لطمه 

می زند.
وی افزود: دومین موضوعی که کار پرسپولیس 
را سخت کرده حضور بازیکنانش در اردوی تیم ملی 
است، سرلک، ترابی، وحید امیری سه بازیکن فیکس 
تیم هستند که این روزها در اردوی تیم حضور دارند. 
نکته بعدی که در مورد پرسپولیس می توان به آن 
می  که  همانطور  است.  مالی  مشکلات  کرد  اشاره 
دانیم طی ماه های اخیر این باشگاه درگیر مشکلات 
تیم  اعضای  برای  را  این مساله کار  مالی شده که 
سخت کرده است. امیدوارم در زمان کوتاه باقی مانده 
منابع مالی لازم تامین شود تا مشکلات مالی اعضای 
تیم حل شده و بازیکنان با روحیه مضاعف به مصاف 
الهلال بروند. در این شرایط هم وزارت ورزش و هم 
مسئولان باشگاه پرسپولیس کمک کنند تا تیم در 
بهترین شرایط ممکن به مصاف نماینده عربستان 
آسیا  در  پرسپولیس  گفت:  ادامه  در  برود.استیلی 
تجارب بسیار خوبی دارد. همین تیم سال گذشته 
به فینال رسید و بازیکنان به خوبی بازی برابر تیم 
های بزرگ را بلد هستند. الهلال یک تیم ریشه دار 
و قدرتمند در آسیا محسوب می شود اما پرسپولیس 
هم توان این را دارد که این تیم را شکست دهد و به 
نیمه نهایی صعود کند. همانطور که گفتم پرسپولیس 
الان در شرایط مسابقه قرار ندارد. آن هم به این دلیل 
است که بازی های لیگ داخلی ما شروع نشده است 
پرسپولیس  که  تدارکاتی  های  بازی  امیدواریم  اما 
انجام داد کمی شرایط این تیم را بهتر کرده باشد. 
های  ادامه صحبت  در  پرسپولیس  سابق  سرمربی 
خود درباره تیم فوتبال الهلال عربستان هم گفت: 
این تیم ستاره های خوبی دارد و بازی های خوبی 
هم به نمایش گذاشته است. نباید صرفا به بازی این 
تیم برابر استقلال نگاه کنیم. آنها بازی های متفاوتی 
از خود به نمایش گذاشته اند. الهلال در خط حمله 
بازیکنان قدرتمندی دارد که به خوبی دفاع حریف 
را بر هم می زنند. آنها از تیم های قدرتمند آسیا 
محسوب می شوند و الان هم می خواهند بهترین 
گذاری  سرمایه  سال  هر  الهلال  بگیرند.  را  نتیجه 
زیادی برای حضور قدرتمند در آسیا انجام می دهد 
اما پرسپولیس هم شرایط بسیار خوبی دارد و پارسال 
به فینال رسیده است. همانطور که گفتم بازیکنان 
تجربه حضور در فینال را دارند و به خوبی می دانند 
با تیم های قدرتمند چطور باید بازی کنند. شاید 
نکته سخت ماجرا میزبانی الهلال باشد که بخواهند 
نهایت استفاده را از شرایط میزبانی خود ببرند. البته 
پرسپولیس هم در سال های اخیر بیشتر خارج از 

خانه بازی کرده و آشنایی کامل به این مساله دارد.
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